
Protok6f nr Xlll/15

przebiegu obrad sesji Rady Miasta Wfocfawek

w dniu 30 listopada 2015r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11l13



W dniu 30 listopada 2015 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wtoctawek przy ul.
Zielony Rynek 11l13 rozpoczqty siq obrady Xttt sesji Rady Miasta Wloclawek Vlt kadencji,
kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyl radny Jaroslaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady
Miasta Wtoctawek.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne

- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski otworzyl obrady Xlll sesji Rady
Miasta Wloclawek, serdecznie witajac prezydenta Miasta Wloclawek dr Marka
Wojtkowskiego, Zastqpc6w Prezydenta Miasta: dr Barbarq Moraczewskq, Magdalenq
Korpola k-Komorowskq oraz Monikq Berger ponadto przewodniczqcy Rady Miasta powitaf
obecnq na obradach Paniq Posel na Sejm Joannq Borowiak z prawa i sprawied liwosci oraz
Pana Posla na sejm Arkadiusza MyrchQ z platformy obywatelskiej z Torunia, a takze
mlodzie2 lV Liceum 0g6lnoksztatcacego i pozostatych go6ci przybyiych na obrady, jak
r6wniei dyrektor6w wydzial6w oraz pozostatych pracownik6w Urzqdu Miasta.
Przewodniczacy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli wloclawskich
medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczacvch w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, przewodniczEcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski stwierdzil, ii na stan 24 radnych na sali zgromadzonych jest - zgodnie z listq
obecnoici 21 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 30 listopada sa prawomocne.
Lista obecnoici radnych z Xlll sesji Rady Miasta - zalqcznik nr 1 do protokofu,
Lista os6b uczestniczqcych w Xlll sesji Rady Miasta - zaiqcznik nr 2 do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad Xll sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowal, ie w Biurze Rady
Miasta oraz Biuletynie Informacji Publicznej urzQdu Miasta byl dostqpny projekt protokolu
Nr 1212015 z obrad Xll sesji Rady Miasta wfoclawek V kadencji, kt6ra odbyfa sie w dniu 29
paidziernika br., z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i wniei6 ewentualne
uwagi. Nie zgloszono uwag i uzupelnieri.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski zwr6cil siq z zapytaniem oo
radnych czy wnoszE propozycje zmian do przestanego porzqdku obrad.
ze strony radnych nie padly propozycje zmian. Natomiast przewodniczQcy Rady Miasta
poinformowal, aby porzqdek obrad rozszerzony zostal o punkt dotyczqcy przyiqcia przez
Radq Miasta Wloclawek stanowiska w sprawie utworzenia trzeciego centrum
powiadamiania ratunkowego we wlociawku, kt6re zgloszone zostalo przez Klub radnych
Prawa iSprawiedliwo6ci poprzez umieszczenie tego zagadnienia w punkcie nr 4 porzqdku
obrad, po informacji na temat dzialalnoici wloctawskiego centrum Edukacji Ekologiczne;.
Treii stanowiska zostata przekazana radnym. ponadto przewodniczacy Rady Miasra
poinformowal radnych, ie Konwent Rady Miasta zwr6cil siq z pismem do prezydenta Miasta
o zdjgcie z porzqdku obrad dw6ch punkt6w, kt6re zostafy zgioszone przez prezydenta a



mianowicie : wygaszenia lV Liceum 096lnoksztalcqcego im. K.K. Baczyriskiego we Wioclawku
oraz likwidacji Gimnazjum nr 9 przy ul. Wojska Polskiego we Wloclawku. W odpowiedzi na
pismo Prezydent Miasta wycofat zgloszone uprzednio projekty uchwal w zwiqzku z
powyzszym Przewodniczqcy poinformowal mlodzie2 lV Liceum Og6lnoksztalcqcego licznie
zgromadzonq na obradach sesyjnych, 2e w przerwie obrad zaplanowanej po przyjqciu
stanowiska Rady Miasta w sprawie utworzenia trzeciego centrum powiadamiania
ratunkowego we Wtoctawku, odbqdzie siq spotkanie Konwentu z przedstawiciela mi
mlodzieiy lV Liceum Og6lnoksztatcqcego oraz rodzic6w, na kt6re serdecznie zaprasza
za interesowanVch.
Nastqpnie glos zabrai radny Jaroslaw Hupalo, kt6ry w imieniu obecnych na sali nauczycieli
oraz ucznadw lV Liceum 0g6lnoksztalcecego zwr6cii siq przewodn iczacego Rady o
umoiliwienie zabrania gtosu przedstawicielowi samorzqdu uczniowskiego.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski wyjainit, ie przewidziane jest
spotkanie wszystkich zainteresowanych, o kt6rym przewodniczAcy jui informowaf po 4
punkcie porzEdku obrad, mimo, ii punktu dotyczqcego wygaszenia lV Liceum
0g6lnoksztalcQcego nie ma w porzqdku obrad. O ile po spotkaniu zajdzie taka potrzeba
zostanie udostQpniona m6wnica przedstawicielowi samorzqdu uczniowskiego.
Wobec braku uwag oraz innych propozycji w kwestii zmian do porzqdku obrad
Przewodniczqcy poddal pod glosowanie rozszerzenie porzqdku obrad o punkt w sprawle
przyjqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzeciego centrum powiadamiania
ratunkowego we Wlociawku poprzez umieszczenie go w punkcie nr 4 porzqdku obrad.
Kolejne zagadnienia porzqdku obrad ulegnq przesuniqciu o jeden punkt.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 22 radnych za zaproponowana
zmianq porzqdku obrad opowiedziaio siq 21 radnych, przy braku gtos6w przeciwnych oraz 1
gfosie wstrzymujqcym siq
A zatem porzadek obrad Xlll przedstawia sie nasteouiaco:
L.Sprawy organizacyjne.
a/ otwarcie sesji
b/ stwierdzen ie quorum
c/ przyjqcie protokolu z obrad X sesji
d/ zmiany do porzqdku obrad X t sesji.
2.lnformacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.
3.lnformacja na temat dzialalno6ci Wtoclawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej.
4. Projekt uchwaly w sprawie przyiqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzeciego
centrum powiadamiania ratunkowego we Wloctawku.
5.Projekt uchwaly zmieniaiqcej uchwalq w sprawie podzialu 6rodk6w pa6stwowego
Funduszu Rehabilitacji os6b N iepeinosprawnych przyznanych Gminie Miasto wloclawek na
realizacje w 2015 roku zadai na rzecz os6b n iepefnosprawnycn.
6.Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6lpracy Gminy Miasto
wloclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnojci poiytku publicznego io wolontariacie, na ror
2016.
7'Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia ,,-raryf za zbiorowe zaopatrzenie w wode i

zbiorowe odprowadzanie 6ciek6w na terenie Gminv Miasto Wtoclawek,,.
S.Projekt uchwafy w sprawie okre3lenia wysokofci stawek podatku od nieruchomosci.



9.Projekt uchwaty w sprawie okre6lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o
n ieruchomoiciach i obiektach budowlanych" oraz ,,deklaracja na podatek od
nieruchomoici".
l0.Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia wzor6w formularzy: ,,informacja o gruntach" oraz
,,deklaracja na podatek rolny"
ll.Projekt uchwafy w sprawie okre(lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o lasach" oraz
,,deklaracja na podatek le3ny".
l2.Projekt uchwala w sprawie okre6lenia wysokoSci stawek podatku od Srodrow
transportowych.
13.Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pana M.G. na dziatalno6i prezydenta

Miasta Wtoctawek.
14.lnterpelacje, wnioski i zapytania radnvch.
15. Informacje i komunikaty.
16. Zamkniqcie obrad.
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf ponadto, 2e zostaly dostarczone radnVm
autopoprawki: do projektu uchwaly w sprawie wysokodci stawek podatku od nieruchomojci
oraz uchwaly w sprawie okreSlenia wzor6w formularzv - o nieruchomo jciach i obiektacn
budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomoici jak r6wniei do projektu uchwaly
w sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6fpracy Gminy Miasto Wloctawek z

organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust 3 ustawy z

dnia 24 kwietnia 2003r. o dziatalnoici po2ytku publicznego io wolontariacie, na rok 2016.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnosci miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Informacja, kt6rq przedstawii Radzie Miasta prezydent Miasta dr Marek wojtkowski,
obejmuje okres od 29 paidziernika 2015 roku, czyli od ostatniej sesji Rady Miasta
Wloclawek, do dnia dzisiejszego i przedstawia siq nastepujQco:
W zakresie dzialaf Biura Zam6wieri publicznych m.in.:
- w toku jest postqpowanie na zadanie ,,przebudowa budynku dla Zaktadu Aktywnodci
Zawodowej" w ramach zadania pn.: ,,Adaptacja pomieszczei przy ul. tqgskiej 20 wrcz z
wyposa2eniem dla Zakladu Aktywnodci Zawodowej we Wfoclawku,, - wptynqlo 16 ofert,
kt6re sa analizowane;
- dziS mija termin skfadania ofert na zadanie pn.,,oczyszczanie miasta w zakresie utrzvmania
czystosci i porzqdku na terenach z zieleniq w ciqgach ulicznych w okresie letnim i zimowym
oraz zimowe utrzymanie chodnik6w, zamiatania mechanicznego ulic oraz opr62niania koszy
ulicznych, pojemnik6w iwyw6z odpad6w komunalnych z cmentarzy komunalnych, transport
i utylizacja padtych zwierzqt w okresie od 1 stycznia do korica grudnia 2016r.,,
W zakresie dzialari Wydziafu Srodowiska m.in.:
-_ przystapiono do programu KAWKA lll o dofinansowanie z Narodowego Funduszu ochrony
Srodowiska iGospodarki wodnej w warszawie oraz wojew6dzkiego Funduszu ochrony
Srodowiska i Gospodarki wodnej w Toruniu na poprawQ, jakosci powietrza na terenie
naszego miasta. Nab6r wniosk6w o udziai w programie KAWKA lll rozpoczql siq 2 listopada,
koriczy siq dzisiaj.
W zakresie Referatu Zdrowia ispraw Spofecznych m.in.:



19 listopada na mocy zarzEdzenia ogtoszony zostal otwarty konkurs ofert na realizacjq
zadania gminy polegajqcego na prowadzeniu plac6wek wsparcia dziennego dla dzieci i

mtodzieiy w roku 2016, przez organizacje pozarzqdowe i podmioty uprawnione prowadzqce
dzialalnoii w zakresie wspierania rodziny lub pieczy zastqpczej, natomiast 20 listopada
ogfoszono zarzQdzeniem otwarty konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punkt6w
nieodplatnej pomocy prawnej w 2016 roku na terenie Gminy Miasto Wtoctawek;
W zakresie dzialaf Wydziafu Edukacji i Rozwoju Spolecznego m.in.:
- na mocy porozumienia pomiqdzy Gmina Miasto Wlociawek a Wojewodq Kujawsko -
Pomorskim w paldzierniku zawarta zostala umowa o wsparcie finansowe ze jrodkow
budietu pa16stwa organu prowadzQcego w obszarze rozwijania zainteresowa6 uczni6w przez
promocjq czytelnictwa w6r6d dzieci imtodzie2y "Ksiq2ki naszych marzei". W programie
bierze udzial 16 wloclawskich szk6t. Otrzymana kwota wsparcia finansowego na zaKup
ksiq2ek to ponad 32 tys. zf., a wklad wiasny to niewiele ponad 8 tys. zl. Razem koszt zakupu:
okolo 40 tys. zl.3 listopada przekazano szkolom irodki finansowe z dotacji, kt6re naleiy
wykorzystai do korica tego roku zgodnie z przeznaczeniem, czyli na zakup lektur szkolnycn,
kt6re nie sq podrqcznikami.
W zakresie dzialalnoici Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in,:
- trwajE czynnosci odbiorowe zwiqzane z budowq i modernizacjq oiwietlenia wfoclawskich
ulic. Ju2 niebawem bqdzie widniej na ulicach: prostej, Zarzeczewskiej, Ziqbiej na odcinku oo
Mystkowskiego do Zgodnej, r6wniei na odcinku ulicy Koralowej, odcinku ul. Jask6tczej i
Bobrownickiej. Pojawi siq tei oswietlenie na pqtli autobusowej przy ulicy ostrowskiej.
Lacznie na ulicach pojawi siq 34 nowych lr6del 6wiatla.
Dnia 26 listopada zawarto umowy na dostawq energii elektrycznej dla jednostek
organizacyjnych miasta wtoclawek oraz dla oiwietlenia ulicznego isygnalizacji 6wietlnej.
N ajkorzystniejsze oferty w przetargu dla Grupy zakupowej zloiyly firmy: NoVUM s.A. dla
jednostek organizacyjnych oraz ENERGA - oBR6T s.A. dla oiwietlenia ulicznego isygnalizacji
Swietlnej. Umowy zostaly zwarte na p6ttora roku tj. na okres od l stvcznia 2016 do 30
czerwca 2017 roku. Dzieki przetargowi w ramach Grupy Zakupowei, w budiecie wfoclawka
zostanie okoto 3,2mln zl w por6wnaniu do standardowego cennika ENERGA.
wir6d dziata6 realizowanych zgodnie z zakresem merytorycznym warto zaznaczyi, ie w
omawianym okresie Biuro sportu iTurystyki skierowaio ankietq dotyczqcq wloclawskiego
sportu. w odr6inieniu do wczeSniej przeprowadzonych ankiet dotyczqcych kultury fizycznej
w naszym mie5cie, obecna skierowana jest do wszystkich wloclawian, nie tylko
przedstawicieli irodowiska sportowego. zainteresowani przekazaniem swoich poglqd6w na
temat funkcjonowania sportu we wloclawku mogq przekazywai odpowiedzi do budvnku
urzQdu Miasta przy zielonym Rynku 11/13, gdzie w holu gl6wnym znajduje siq urna oraz
kwestionariusze lub przeslai odpowiedzi pocztE na adres Urzqdu Miasta w terminie do 31
stvcznia 2015 r.

Ponadto, w dniu 24 listopada zorganizowane zostalo spotkanie z udzialem m.rn.
pa rfa menta rzyst6w z naszego regionu, radnych wojew6dzkich oraz miejskich,
samorzqdowc6w z osciennych gmin oraz przedstawicieli sfu2b mundurowych. Jego
zatoieniem byia m.in. budowa - ponad podzialami politycznymi - poparcta
parla menta rzyst6w dla wszelkich inicjatyw, kt6re bqdq korzystnie wpfywaly na rozw6j
wloclawka. Przykladem niech bgdzie budowa dworca pKp/pKs czy przebudowa drogi nr 62.
uczestnicy spotkania podpisali siq r6wniei pod dwoma apelami: do Ministra zdrowia z
prosbq o podiqcie dzialarl zmierzaiqcych do wyposa2enia w sprzQt medyczny Zaktadu

A



Radioterapii przy ul. tqgskiej we Wloclawku, oraz apelu do wojewody kujawsko-
pomorskiego z prosbq o nielikwidowanie dyspozytorni Pogotowia Ratunkowego we
Wloclawku.

Ad.3
Informacja na temat dzialalnoici Wfoclawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej.

Wprowadzenia na temat dziafalnoici Stowarzyszenia dokonat Prezes Wloclawskiego
Centrum Edukacji Ekologicznej prof. Stanislaw Kunikowski dziqkujqc na wstepie za

zaproszenie gdy2 w siedemnastoletn iej historii istnienia organizacji zdarzylo sie to po raz
pierwszy by m6c dokonai prezentacji prowadzonej dziafalno6ci zwiqzanej zar6wno z ioeq
WCEE jak i z gl6wnymi kierunkami dzialalnoici. Jak poinformowal Prezes Stowarzyszenia za
dwa lata mija 20 lat od utworzenia WCEE, jest to zwiazek stowarzyszeh a pierwszymr
organizatorami CEE bylo Wloctawskie Towarzystwo Naukowe, Liga Ochrony przyrody oraz
Wojew6dzki Fundusz Ochrony Srodowiska iGospodarki Wodnej, fakt ten mial miejsce w
1997 roku. Pierwszym czlonkiem wspierajqcym, kt6ry przystQpil do zwiqzku stowarzyszei
byt Urzqd Miasta we Wloclawku, kt6ry do chwili obecnej wspiera dzialania WCEE. Jak
przypomniaf Pan Prezes to z inicjatywy WCEE powstala pierwsza jcieika rowerowa o
dlugoSci ok.4 km sfinansowana ze irodk6w oNZ. Zainicjowana dzialalnoii jest
kontynuowana na terenie miasta przez wfadze samorzqdowe do dnia dzisiejszego, o czym
Swiadczq kolejne inicjatywy w tym zakresie.
obszernego om6wienia przedmiotowego zagadnienia wraz z prezentacjq multimedialnq
dokonala dr Maria Paliriska Dyrektor wloclawskiego centrum Ekologicznego we
wfoclawku. Pani Dyrektor poinformowala, 2e wtoclawskie centrum Edukacji Ekologicznel
jest organizaciq poiytku publicznego dzialaiqcq nieprzerwanie od 1997 roku, Zdecydowana
wiqkszoSi program6w realizowanych ptzez stowarzyszenie jest adresowana oo
mieszkafc6w miasta wloctawka ze szczeg6lnym uwzglqdnieniem dzieci imlodzieiy szk6f
wfoclawskich.
szczeg6lnie istotne znaczenie dla realizacji edukacji ekologicznej we wloclawku odgrywalq
projekty zwiqzane z gospodarkq odpadami, ochronq przyrody, a takie szeroko poJQrE
ekologiq. W5r6d program6w 6ci5le powiqzanych z miastem sq m.in.:

1. ,,Wloclawek - miasto czyste przyjazne mieszka6com i Srodowisku,,,
2. ,,Przyroda Kujaw i Ziemi Dobrzyiskiej",
3. ,,Ekoinformacja",
4. ,,Ecosurvival - edukacja ekologiczna w rekreacji iturystyce,,,
5.,,Wydawnictwa Wloclawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej,,,
6.,,Ekologiczny rok w wojew6dztwie kujawsko-pomorskim,,,
7. ,,M6wimy NIE bezmy6lnym zakupom - budujemy spoteczeistwo recyklingu,,.

wtocfawskie centrum Edukacji Ekologicznej realizowalo tak2e projekty zwiqzane
ze zr6wnowaionym transportem, budowE 6cie2ek rowerowych. co roku stowarzvszenre
odwiedza ok. 30 000 os6b, szczeg6lnie dzieci w wieku przedszkolnym, dzieci ze szk6l
podstawowych, a takie szk6l gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych. Nieodlqcznym atrybutem
w dzialalnoici edukacji ekologicznej wfoclawskiego centrum Edukacji Ekologicznej sq
publikacje, foldery, przewodniki, materialy pokonferencyjne, a tak2e kwartalnik ,,Ekowiesci",
kt6ry ukazuje siq od 1998 roku, z oddzielnq wkiadkq kierowanq dla nauczycieli
odpowiedzialnych w szkolach za Scie2kq edukacji ekologicznej. Gromadzone zbiorv



biblioteczne udostQpniane nauczycielom, uczniom, studentom oraz mieszkafcom
Wfoclawka naleiq do unikatowych nie tylko we Wiociawku, ale iw byfym wojew6dztwie
wfocfawskim. Jak wyjaSnita dr Maria Paliriska na realizacje dzialari statutowych Wiociawskie
Centrum Edukacji Ekologicznej pozyskuje r6wnie2 Srodki celowe z innych ir6def m.in. z

Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Skladki
czfonkowskie otrzymywane od czlonk6w uzupelniajq wklad wlasny w realizacjq projekt6w.
Ponadto Pani Dyrektor zaprezentowala szczeg6lowe sprawozdanie z dzialalnoici Centrum w
minionvch latach.
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Pani Dyrektor wlociawskiego centrum Edukacji Ekologicznej dr Maria pali6ska
poinformowafa takie o pozostalej dzialalnosci prowadzonej przez jednostke, kt6ra obejmuje
r6inorodnE tematykq z podziaiem na zagadnienia takie jak:
Foldery edukacyjne, regionalne informatory przyrodnicze oraz materialy konferencyjne,
Konkursy ifestyny ekologiczne dla dzieci i mlodzieiy,
Promowanie WCEE podczas:

r Dnia bez samochodu
. Dnia Ziemi w Cinema City
. Festiwalu kultury, nauki i przedsiqbiorczo5ci
. Ina ugu racji Sezonu turystycznego
o Pikniku militarnego
r Weekend ze sp6lkami miejskimi
. Dnia Bezpieczefistwa Pracy i Ochrony Zdrowia Anwilu
. Lata w Parku
. Kongresu Dobrzynian
o Forum na rzecz obszar6w Natura 2000
o Dnia dziecka w Nadle6nictwie Wloclawek
. Festyn6w w szkofach (Zesp6l Szk6l w Kowalu, maj6wka ekologiczna w Sm6lniku)
o Miejski Dzie6 Dziecka w Zgierzu



Konferencje iSeminaria o zasiqgu o96lnopolskim oraz lokalnym,
Szkolenia dla nauczvcieli,
Warsztaty dla nauczycieli,
Splywy kajakowe i wycieczki rowerowe.
Po zakodczonym wystqpieniu Przewodniczqcy Rady Miasta otworzyt dyskusje dotyczqcq
przedstawionego zagadnienia.

W dvskusii udzial wzieli:

Radna Olga Krut-Horonziak odniosla sie do kwestii przeprowadzenia badai
zanieczyszczenia powietrza na osiedlu Michelin na odcinku od ul. Szkolnej do ul. Dqbowej
informujqc, 2e od 12 lat czyni starania w tej sprawie gdyi wraz z okresem zimowym i

spadkiem temperatur narasta problem zanieczyszczenia powietrza zwiqzanego z opalaniem
dom6w jednorodzinnych tzw. paliwem stalym. Jak poinformowala pani radna wielokrotne
interpelacje do kolejnych wladz miasta o zbadanie, jakojci powietrza przy pomocy
przeno6nej stacji pomiarowej nie przyniosly rezultat6w. Natomiast jak wynika z pisma
Inspekcji Ochrony Srodowiska we Wloclawku, kt6re stanowi zalqcznik bqdqcy odpowiedziq
Prezydenta Miasta na kolejnq interpelacjq zgloszona przez radnq w tej sprawie brak jest
przesfanek do usytuowania na terenie osiedla Michelin stacji monitoringu powietrza. ocena
zanieczyszczef powietrza na terenie Wioctawka przygotowywana jest na podstawie
wynik6w ze stacji przy ul. Sielskiej oraz przy ul. Okrzei, a badania z obu tych stacji sa
wystarczaiece, aby dokonai oceny, jako6ci powietrza dla strefy miasta Wloclawek. Brak jest
r6wniei moiliwodci finansowych i organizacyjnych umo2liwiaiqcych lokalizaciq kolejnego
stanowiska badawczego. wprowadzany natomiast na terenie miasta wloclawek program
ochrony Powietrza zaklada m.in. szerokq akciq edukacyjnq i propagandowq w zakresie
szkodliwojci spalania odpad6w. Zdaniem pani radnej takie dzialania sa dalece
n iewysta rczaiace, dlatego tei mieszkaficy osiedla planuiq na wiasny koszt przeprowadzid
badania w zakresie zanieczyszczenia powietrza na wspomnianym terenie. Kontynuacja stanu
istnieiacego wobec ciqglego podkreSlania niezwyklej wainodci gospodarki niskoemisyjnej
oraz lekcewa2qcego stosunku do konkretnego zdarzenia jest niemoiliwa do dalszej
akceptacji przez mieszka6c6w naraionych na szkodliwe dzialania za nieczyszczonego
powietrza.

Radna Ewa szczepariska odnoszqc siq do wypowiedzi radnej olgi Krut-Horonziak na temat
stacji monitorujqcych zanieczyszczenie powietrza wyjajnita, 2e przy ul. okrzei iul. sielskiej
znajduiq siq stafe stacje pomiarowe, natomiast wspomniana przez paniq radnE stacja
przenosna jest niemoiliwa do usytuowania w Michelinie bez przeprowadzenia
odpowiednich dziafari. Jak poinformowala radna Ewa szczepariska z wnioskiem tego rodzaju
nalezy wystepii do wojew6dzkiego Inspektoratu ochrony Srodowiska, czas oczekiwania na
realizacie wniosku jest diugi. Pani radna r6wniei dlugi czas oczekiwala na usvtuowanie
przeno(nej stacji pomiarowej na wzg6rzach szpetalskich. Dokonuje ona pomiaru
zanieczyszczen ia powietrza z teren6w Zakfad6w Azotowych, czyli pomiaru azotan6w,
azotyn6w oraz pyfu zwieszonego. Umieszczenie wspomnianej stacji jest dlugq drogq
formalnq, poniewa2 przenoSnych stacji na terenie naszego kraju jest jedynie 5.
Radna olga Krut-Horonziak stwierdzila, ie jak uprzednio poinformowala przy ul. sielskiej
oraz ul. okrzei znajduiq siQ state stacje pomiarowe, natomiast okres 12 lat wyczerpuje dlugi
okres oczekiwania oraz staraf na usytuowanie przenosnej stacji monitoruiEcej
za naeczyszczen ie powietrza we wspomnianym rejonie miasta.



Ad.4
Projekt uchwaty w sprawie przyjgcia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzecieto
centrum powiadamiania ratunkowego we Wloclawku.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie przeo
rozpoczqciem dyskusji odczyta propozycjq stanowiska w przedmiotowej sprawie:

Rada Miasta Wloclawek, w imieniu lokalnej spotecznodci, zwraca siq do Wojewody
Kujawsko-Pomorskiego o zmianq decyzji w sprawie centr6w powiadamiania ratunkowego r

utworzenie trzech centr6w: w Bydgoszczy, Toruniu iWloclawru,
Przy kaidym centrum powinien funkcjonowai zintegrowany modui dyspozytorni
ratownictwa medycznego. Kierowane tam bytyby wszystkie telefony alarmowe {rr2, gg7,
998,999) z terenu byiego wojew6dztwa bydgoskiego, toruriskiego i wloclawskiego oraz
koordynowane karetki pogotowia ratunkowego na danym ooszarze.
Decyzja wojewody Kujawsko-Pomorskiego w obecnym ksztalcie zaklada powotanie tylko
dw6ch centr6w powiadamiania ratunkowego: w Bydgoszczy iToruniu.
stworzenie tylko dw6ch nowych centr6w w Bydgoszczy i roruniu spowoduje
podporzqd kowanie systemu powiadamiania ratunkowego w bylym wojew6dztwie
wfocfawskim do centrum w Toruniu. Dyspozytornia pogotowia Ratunkowego we wloclawku
obsluguiqca obecnie obszar z ponad 250 tysiqcami mieszkaric6w przestanie istniei, a jej
zadania przejmie dyspozytornia w Toruniu.
Mieszkaicy wloclawka obawiaiq siq, ie ucierpi na tym skutecznoii niesienia pomocy
osobom potrzebuiqcym. Dzialania ratownictwa medycznego opieraiq siq na szybkodci
dotarcia do pacjenta, a zmiana dotychczasowych pracownik6w dyspozytorni na tych, ktorzy
moga mniej znad topografiq Wfoctawka oraz miejscowo6ci byfego wojew6dztwa
wloctawskiego moie przynieji negatywne skutki.
Nie bez znaczenia jest r6wnie2 fakt likwidacji kolejnych miejsc pracy w obszarze
Strategicznej lnterwencji, jakim jest Miasto Wfoclawek i okoliczne gminy.
Rada Miasta wloclawek prosi, zatem o zweryfikowanie decyzji w sprawie centr6w
powiadamiania ratunkowego w wojew6dztwie Kujawsko-pomorskim iwyraienie zgody na
powofanie trzeciego centrum we Wlocfawku.
Po odczytaniu apelu PrzewodniczEcy Rady Miasta otworzyf dyskusiq, w kt6rej jako pierwsza
gtos zabrala Pani Posei z partii prawa i Sprawiedliwo6ci.

W dvskusii udzial wzieli:
Pani Posel Joanna Borowiak podziqkowala za moiliwoii uczestniczenia w obradacn
sesyjnych tym bardziej w rozwiqzywaniu problem6w miasta, co deklarowala spofeczeistwu
wloctawka obejmuiqc mandat poselski. pani posel wyrazila swoje zadowolenie z faktu, ze
radni miasta wfoclawka zainicjowali podiqcie stanowiska w obronie utrzymania
dyspozytorni karetek pogotowia ratunkowego w mie:icie. pani posel poinformowata, ze
Wojewoda Kujawsko-Pomorski w porozumieniu z Ministrem Zdrowia podjqf decyzjq o
powstaniu na terenie wojew6dztwa Kujawsko_pomorskiego jednego centrum
powiadamiania ratunkowego. pani wojewoda poczynila stosowne konsultacje w tej sprawre

Stanowisko w sprawie utworzenia trzecieso centrum powiadamiania ratunkoweqo we
Wtoclawku
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wyfacznie z Marszalkiem wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego, rezultatem, kt6rych byla
decyzja, ii w wojew6dztwie Kujawsko-Pomorskim bqdq dwa centra powiadamiania
ratunkowego - w Bydgoszczy oraz w Toruniu. W zwiqzku z tym z mapy medycznej
wojew6dztwa zniknie wfoclawska dyspozytornia karetek ratunkowych, kt6ra przejmie
Szpital na Bielanach w Toruniu. Zdaniem Pani Poset istniejq mo2liwo6ci, aby utrzymai
dyspozytornie dzialajqcq na terenie miasta Wloclawka , kt6ra obejmuje swoim rejonem
dzialania tereny byfego wojew6dztwa wfoclawskiego. Podobne przyktady mialy miejsce w
innych wojew6dztwach, w kt6rych utrzymano dyspozytornie a nawet utworzono nowe,
kt6re powstaly dopiero po tragicznych wydarzeniach. Aby do tego nie doszfo wszyscy
musimy doloiyd stara6, aby wloclawskq dyspozytorniQ utrzymai, aby zapewnii
bezpieczeistwo mieszkadcom miasta iokolic. Jest to dzialanie o bardzo wainym znaczeniu.
Tym bardziej budzi zadowolenie fakt, ie przylqczyla siq do nich Rada Miasta wtoclawek,
Prezydent Miasta dr Marek wojtkowski, starosta powiatu wloclawskiego pan Kazimierz
Kaca oraz radni Sejmiku Wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego - pomimo, nie przyjqcra
apelu w tak kluczowej sprawie przez Sejmik Wojew6dztwa.
Pani Posel Joanna Borowiak poinformowala, ie w minionym tygodniu przeprowadzifa kr6tkq
rozmowq z Ministrem Zdrowia Panem Konstantym Radziwittem, kt6ry stwierdzil,2e zna
doskonale zagadnienia dotyczqce centr6w powiadamiania ratunkowego ijest to problem, z
kt6rym nale2y siq zmierzyd. W zwiqzku z tym zostala wyznaczona przez Ministra Zdrowia
osoba do kontakt6w oraz prowadzenia rozm6w w tej sprawie z paniq poset. pani posel
natomiast obiecala, 2e skontaktuje siQ w tej sprawie z przedstawicielem ministerstwa
najszybciej jak to bqdzie mo2liwe.
Pani Posei dla przyktadu wskazata wojew6dztwo wielkopolskie, na kt6rego terenie istnieje 5
dyspozytorni, z kt6rych kaida zlokalizowana zostala w bytym mieScie wojew6dzkim. A zatem
jest to przyktad dobrej praktyki, dlatego tei pani posel wyrazifa glqbokie przekonanie, ie
takq dobrq praktykq uda siq zastosowad r6wnie2 dla miasta wloclawka oraz terenu bylego
wojew6dztwa wloclawskiego.
Nastepnie glos zabral Posel platformy obywatelskiej pan Arkadiusz Myrcha z Torunra,
kt6ry stwierdzit, 2e rozmowy doczone na temat wszelkich dziafa6 w zakresie slu2by zdrowia
naleiq do trudnych dyskusji, poniewai poruszaiq wa2ki problem zwiqzany z ratowaniem
ludzkiego zdrowia i 2ycia i wywolujq duie emocje. Rolq parlamenta rzyst6w, radnych,
Prezydenta oraz urzqdnik6w miejskich jest zadbanie o zapewnienie ochrony wszystkim
mieszkaricom wojew6dztwa, r6wnomiernie bez wzglqdu na miejsce zamieszkania. Jak
zadeklarowal Pan Posef, pomimo, ii jest poslem z Torunia to sprawy dotyczqca miasta
wloctawka sq dla niego niezwykle istotne. w zwiqzku z tym pan poset Arkadiusz Myrcna
zadeklarowat pefne wsparcie w dziataniach, aby ten apel m6gl zakoiczyi siq sukcesem.
Ponadto Pan Posel zadeklarowai tak2e swojq pomoc nie tylko w tej sprawie gdyi jego
zdaniem wiociawek jest bardzo znaczEcym miastem na terenie wojew6dztwa, w zwiqzku z
tym nale2y podejmowai wsp6lnie dziatania na rzecz rozwoju miasta w r62nych jego
dziedzinach, po to, aby m6c stanqi przed spoieczeristwem za 4lata i m6c powiedziei,2e
podjQtych zostalo szereg korzystnych iwymiernych dzialari dla Kujaw.
Radny J6zef Mazierski wyja(nil, 2e w obecnie poruszanej sprawie wystepuje w podw6;ne.y
roli, - jako radny a tak2e, jako pracownik stacji pogotowia Ratunkowego we wtoclawku. Jak
wyja5nii Pan radny sprawe pozostawienia dyspozytorni we Wfoclawku zaprzepaszczono, gdy
przy ul. Plockiej we wloclawku budowano centrum powiadamiania ratownictwa dla strazy
Poiarnej. w6wczas tam wlainie miato zostai zlokalizowane centrum powiadamianra
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ratownictwa medycznego, usytuowane we wsp6lnym budynku. Tam takie znajdowala siq
karetka zespolu wyjazdowego. W Toruniu centrum powiadamiania ratownictwa
medycznego znajduje sig fqcznie z centrum ratownictwa Stra2y Po2arnej przy ul. Legionow.
Natomiast podobne przedsiqwziqcie nie doszlo do skutku we Wioclawku. Jak wyja5nil Pan
radny w roku 2011 w zwiqzku z interwencjE Prezydenta Torunia Michala Zalewskiego -
Wojewoda Ewa Mes podjqta decyzjQ o utworzeniu centrum powiadamiania ratunkowego
takie w Toruniu gdy2 wczedniej planowane byto jedno centrum w Bydgoszczy.
Radny J6zef Mazierski poinformowat, ie Stacja Pogotowia Ratunkowego we Wlociawku jest
logistycznie i organizacyjnie przygotowana do zlokalizowanie w jej zasobach centrum
powiadamiania ratunkowego, nie ma w tym zakresie Zadnych przeszk6d. Na bazie istniejqcej
dyspozytorni moina przejqi r6wniei obsfugq powiat6w lipnowskiego, radziejowskiego,
rypitiskiego. Pan radny poinformowat, ie 07 grudnia br. bqdzie uczestniczyl w spotkaniu,
kt6re odbqdzie u Wojewody w sprawie m.in. wyposaienia plac6wek ratownictwa w sprzet i
karetki. Dlatego zdaniem Pana radnego niezbqdne jest podjqcie szybkich i skutecznych
dzialad ze strony radnych iparlamentarzyst6w, aby kwestia pozostawienia dyspozytorni we
Wloclawku uwieiczona zostala sukcesem.
Radny Krzysztof Kukucki stwierdzil, i2 mimo trudnej sytuacji, w jakiej po raz kolejny znalazlo
siq byte miasto wojew6dzkie, kt6re zostalo ograbione z wa2nych dla mieszka6c6w
wloclawka i okolic instytucji, sytuacja obecna napawa nadzieiq. Jak wyjadnil pan radny to z
inicjatywy Klubu radnych sojuszu Lewicy Demokratycznej, kt6rzy zaapelowali do prezydenta
Wfoclawka o zorganizowanie spotkania ,,ponad podziatami,, w sprawie zachowania
dyspozytorni we wtoclawku - do takiego spotkania doszto ijego efektem jest apel oo
ministra i wojewody. w spotkaniu uczestniczyli parlamentarzy6ci, radni Sejmiku
wojew6dzkiego, przedstawiciele Klub6w radnych miasta wioctawek oraz przedstawiciele
wtadzy wykonawczej. Przyczynkiem do spotkania w tak szerokim gremium byla sprawa
dyspozytorni pogotowia ratunkowego, niemniej jednak prezydent Marek wojtkowski
zwr6cil uwagq takie na inne sprawy i zagadnienia waine dla lokalnej spoleczno6ci
otrzymuiEc przy tej okazji zapewnienie radnych wojew6dztwa jak i parlamentarzyst6w o
szeroko pojetej pomocy i wsp6lpracy. ponadto pan radny zwr6cit uwagq, ie decyzjq w
sprawie centrum we wlocfawku podejmie nowy wojewoda nominowany przez prawo I

sprawiedliwo5i, do kt6rego nale2ei bqdzie decyzja o powstaniu centrum we wloclawku.
Dlatego tei radny stwierdzil, 2e ze spokojem moie my6lei o przyszlosci gdy2 jak siq wyrazil
wierzy w to, 2e jak Pis chce to potrafi i jest w stanie wiele zrobi. Sqdzqc, zatem po inicjatywie
Klubu radnych Pis oraz zapewnieniach pomocy i wsparcia , kt6re padly na tej sesji radny lesr
przekonany, ie mieszkaricy miasta mogE z du2ym spokojem mySlei o tym, ie zta decyzja,
kt6ra zostala podiQta uprzednio jui niebawem zostanie zmieniona z korzysciq dla
spolecznosci a dyspozytornia sluib ratunkowych zostanie utworzona r6wnie2 we
Wlocfawku.
Radny Janusz Dqbczyfiski poinformowal, 2e Klub radnych prawa i sprawiedliwosci
przedloiyl projekt stanowiska, dla dobra mieszkaic6w miasta wloclawek oraz mieszkaicow
z teren6w byfego wojew6dztwa. pan radny zwr6cii uwagq na wypowiedi poprzednika oraz
na to, o czym informowali pa rla mentarzysci w swoich wystqpieniach. Radny zto2yl
podziqkowania Pani Posel Joannie Borowiak za zaangaiowanie w dzialaniach zmierzaiqcycn
do zmiany niekorzystnej decyzji jak r6wniei panu posfowi Arkadiuszowi Myrcha za
deklarowane wsparcie w dziataniach na rzecz zmiany sytuacji, poniewa2 nie jest on winny za
decyzje, jakie zapadaiq w sejmiku wojew6dztwa, w kt6rym po wsp6lnie z psl podejmuiq
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kluczowe decyzje blokujqc innym miastom drogq do zr6wnowaionego rozwoju. Zdaniem
Pana radnego dobrym przykladem rozsEdnej organizacji uwzglgdniajqcej lokalne potrzeby
jest sytuacja, o kt6rej m6wita Pani Posel Joanna Borowiak w wojew6dztwie wielkopolskim,
w kt6rym utworzono 5 odrodk6w powiadamiania ratunkowego. W zwiqzku z powyiszym
radny Janusz Dqbczyriski zaapelowaf do radnych o jednomy6lne podjQcie zaproponowanego
stanowiska, co potwierdzi praktykg, ii w kluczowych dla spolecznoici sprawach
najwainiejsze jest, aby zawsze wznieSi siq ponad podzialami mimo r6inic politycznych.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, 2e zarzqdza kr6tkq
przerwe w obradach, po to, aby Komisja porzqdku prawnego ipublicznego zgodnie ze
statutowym obowiqzkiem odbyta posiedzenie w celu zaopiniowania projektu uchwary
dotyczqcej przedmiotowego zagad n ienia.

Przerwa

Wznowienie obrad po przerwie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski wznawiaiqc obrad po przerwre
zwr6cil siq do wiceprzewodniczqcego Komisji porzqdku prawnego i publicznego o
przedstawienie opinii w sprawie uchwafv.

Opinie komisii stalvch Radv Miasta o proiekcie uchwalv
Podczas posiedzenia przeprowadzonego w trakcie przerwy w obradach sesyjnych Komrsja
Porzqdku Prawnego i Publicznego rozpatrzyla oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowafa
przedioiony projekt uchwaty w sprawie przyjqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia
trzeciego centrum powiadamiania ratunkowego we wlociawku. opiniq w tej sprawre
przedstawit radnym Wiceprzewod niczqcy Komisji radny Damian Chelminiak.

wobec wyczerpania glos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski poddal pod gfosowanie przyjqcie ww. uchwaly.
w wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecno5ci 1s radnych za podiqciem uchwary
radni opowiedzieli siq iednomySlnie. Grosriw przeciwnych oraz wstrzymuiqcych siq nie
stwierdzono.
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwafa zostala
podjQta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik nr 3 do protokotu.

Po przeprowadzeniu procedury glosowania przewodniczacy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski poinformowal, ie wediug wczelniejszych zapowiedzi zaprasza na spotkanie
czfonk6w Konwentu, przedstawicieli rv Liceum og6lnoksztalcqcego im. K.K. Baczyriskiego
oraz Przewodniczqcq Komisji Edukacji paniq radnq Mariolq Gawlowskq..
w zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady Miasta ogiosir 15 minutowE przerwe w obradach w
celu odbycia spotkan ia.
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Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.5
Projekt uchwafy zmieniajqcej uchwalq w sprawie podzialu Srodk6w pafistwowego
Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek
na realizacje w 2015 roku zadaf na rzecz os6b niepefnosprawnych.

zaloienia projektu uchwaly zaprezentowal Dyrektor Miejskiego oSrodka pomocy Rodzinie
we Wloclawku Piotr crudzifiski informujqc, 2e w celu zabezpieczenia w stopniu
maksymalnym potrzeb zglaszanych przez osoby niepelnosprawne w zakresie
dofinansowania zaopatrzenia w sprzet rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i srodki
pomocnicze niniejszq uchwalq wnosi siq o dokonanie przesuniqi na to zadanie irodkow
Padstwowego Funduszu Rehabilitacji os6b N iepelnosprawnych pozostajacych z rozliczenra
ni2ej wymienionych zadari :

przyznanie osobom niepelnosprawnym 5rodk6w na podiqcia dzialalno6ci gospodarczei,
rolniczej albo na wniesienie wkladu do sp6ldzielni socjalnej,
finansowanie wydatk6w na instrumenty lub uslugi rynku pracy okreilone w ustawie o
promocji zatrudnienia iinstytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b niepetnosprawnych
zarejestrowanych jako poszukujqce pracy niepozostajEce w zatrudnieniu,
finansowanie koszt6w szkolenia i przekwalifikowan ia zawodowego os6b niepelnosprawnych,
dofinansowanie uczestnictwa os6b niepeinosprawnych iich opiekun6w w turnusacn
rehabilitacyjnych,
dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji iturystyki os6b niepetnosprawnych,
Dofinansowanie likwidacji barier a rch itekton icznych, w komunikowaniu siq itechnicznycn
w zwiqzku z indywidualnymi potrzebami os6b niepelnosprawnych.
Zmiana uchwaly w wy2ej wymienionym zakresie umoiriwi cafkowite wykorzystanie
przyznanych przez zarzqd Pafistwowego Funduszu Rehabilitacji os6b N iepelnosprawnycn
Gminie Miasto Wlocfawek Srodk6w na realizaciq w 2015 roku zadari na rzecz os6b
niepelnosprawnych.

Zmiany zaproponowane powyiszq uchwalq przedstawiajq siq nastqpujqco:
1.w51wpkt1:

1) lit. a otrzymuje brzmienie.
,,al przyznanie osobom n iepefnosprawnym 6rodk6w na podiqcie dzialalnoici
gospodarczei, rolniczej albo na wniesienie wkfadu do spdldzielni socjalnej - 69.531,13 zl

2) lit. c otrzymuje brzmienie;
,,c) finansowanie wydatk6w na instrumenty lub uslugi rynku pracy okreilone w ustawie
o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b
n iepeinosprawnych zarejestrowanych jako poszukujqce pracy niepozostajEce w
zatrud nien iu - 0,00 zl,,

3) lit.d otrzymuje brzmienie:
,d) finansowanie koszt6w szkolenia i przekwalifikowan ia zawodowego *:?



n iepelnosprawnych - 8.796,53 zl"

2.W51wpkt2:
L) lit.a otrzymuje brzmienie:

,,a) dofinansowanie uczestnictwa os6b niepeinosprawnych i ich opiekun6w w turnusach
rehabilitacyjnych- 248.574,0O zl,,

2) lit.b otrzymuje brzmienie:
,,b) dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki os6b n iepelnosprawnych -
2O,318,6621,,

3) lit.c otrzymuje brzmienie:

,,c) dofinansowanie zaopatrzenia w sprzqt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne r

Srodki pomocnicze przyznane osobom n iepelnosprawnym na podstawie odrgbnych
przepis6w - 530.575,29 zl,,

4) lit.d otrzymuje brzmienie:
,,d) dofinansowanie likwidacji barier a rchitekton icznych, w komunikowaniu siq i

technicznych w zwiqzku z indywidualnymi potrzebami os6b n iepelnosprawnych -
135.550,39 zl,,

Ooinie Komisii statvch Radv Miasta o oroiekcie uchwatv

Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny iopieki spotecznej, ktora
rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowala zaproponowany podzial Srodk6w z pFRoN. opiniq
w tej sprawie przedstawif radnym przewodniczEcy Komisji radny Tomasz Nagala.

wobec braku uwag oraz dyskusji na temat tego punktu porzqdku obrad przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jarosiaw chmierewski poddat pod grosowanie przyiqcie projertu
uchwaiy.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnosci 19 radnych za podiqciem uchwary
radni opowiedzieli siq iednomy5rnie, przy braku gros6w przeciwnych oraz wstrzymuiqcych
sie.

wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowar, ie uchwara zostara
podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala- zalqcznik nr 4 do protokotu.

Ad.6
Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6fpracy Gminy Miasto
wloclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust
3 ustawy z dnia 24 kwietnia zoo3r. o dzialalnoici poiytku publicznego io wolontariacie, na
rok 2016 wraz z autopoprawkQ,

Projekt uchwaly przedstawir Kierownik Referatu Zdrowia i spraw spofecznych piotr
Bielicki, informujqc, 2e Roczny program wsp6tpracy Gminy Miasto Wloclawek z
organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust.3 ustawy z
dnia 24 kwietnia 2003r. o dziatalnosci po2ytku publicznego io wolontariacie na rok 2016



okreila cele, zasady, wysoko6i Srodk6w finansowych przeznaczonych na realizacjq zadari
publicznych, zakres oraz formy wsp6lpracy Gminy Miasto Wfoclawek z organizacjami
pozarzadowymi. Stanowi 16wniei podstawq do powotywania komisji konkursowych.
Zgodnie z art.5a ust 2a ww. ustawy Miejska Rada Dzialalno6ci poiytku publicznego wydata
opiniQ do Programu.
Gt6wnym celem Programu jest zwiqkszenie skuteczno6ci i efektywno5ci dziala6 zwiqzanych
z realizacia zadafi oraz jak najwiqksze wykorzystanie potencjalu organizacji pozarzqdowych
oraz podmiot6w wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o
dzialalnoici poiytku publicznego i o wolontariacie.
Konsultacje spofeczne z organizacjami pozarzqdowymi zostafy przeprowadzone zgodnie z

uchwatq Nr xLvl/227 /to Rady Miasta wtoclawek z dnia 27 wrzeinia 2010r. w sorawie
okreilenia szczeg6lowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarzqdowymi i

podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust.3 ustawv z dnia 24 kwietnia 2003r. o dziatalnoici
poiytku publicznego io wolontariacie projekt6w akt6w prawa miejscowego w dziedzinacn
dotyczqcych dzialalnoici statutowej tych organizacji zmienionej uchwaiq Nr Xll/141/11 Rady
Miasta Wloclawek z dnia 29 sierpnia 2011r.

Opinie Komisii stafvch Radv Miasta o proiekcie uchwaiv
Projekt uchwaly jednomyjlnie pozytywnie zaopiniowara na swym posiedzeniu Komisja
Zdrowia, Rodziny iopieki spolecznej, kt6rq zaprezentowar przewodniczqcy Komisji raony
Tomasz Nagala.

wobec braku uwag oraz dyskusji na temat tego punktu porzqdku obrad przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poddal pod gtosowanie przyiqcie projektu uchwaly
wraz z autopoprawkq,
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnodci 19 radnych za podjqciem uchwaly
radni opowiedzieli siq iednomySlnie, przy braku glos6w przeciwnych oraz wstrzymuj.lcych
sie.
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostafa
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala- zatqcznik nr 5 do protokotu.

Ad.7
Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia ,,raryr za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i
zbiorowe odprowadzanie jciekriw na terenie Gminy Miasto Wlocfawek,,.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Biura Nadzoru wlascicielskiego i
Przeksztafcefi Kamila slomczewska, informuiqc, ie realizuiqc przepis art. 24 ust. z ustawy z
dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodq izbiorowym odprowadzanru
Sciek6w Zarzqd Miejskiego Przedsiqbiorstwa wodociqg6w iKanalizacji sp6tka z o.o. we
wlocfawku zloiyt w dniu 23 paidziernika 2015r. wniosek o zatwierdzenie tarvf dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodq izbiorowego odprowadzania 6ciek6w na terenie Gmrny
Miasto Wloclawek na okres od dnia l stycznia 2016 r. do dnia 31 grudnia 2016 r. prezydent
Miasta w ramach obowiqzku wynikaiqcego z art.24 ust. 4 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o
zbiorowym zaopatrzeniu w wodq izbiorowym odprowadzaniu 6ciek6w, dokonar ocenv r

lo



weryfikacji wniosku pod wzglqdem celowo6ci ponoszenia koszt6w, o kt6rych mowa w art.
20 ust.4 pkt 1w/w ustawy. Wniosek zostal opracowany przez Miejskie Przedsiqbiorstwo
Wodociqg6w iKanalizacji sp. z o.o. zgodnie z przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o
zbiorowym zaopatrzeniu w wodq i zbiorowym odprowadzaniu (ciek6w oraz rozporzqdzenia
Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006r. w sprawie okre5lania taryf, wzoru wniosku o
zatwierdzenie taryf oraz warunk6w rozliczeri za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe
odprowadzanie (ciek6w. Ceny i stawki oplat zawarte w taryfach zostaly okreslone na
podstawie niezbqdnych przychod6w dla prowadzenia dzialalnoici w zakresie zbioroweo.'
zaopatrzenia w wodq i zbiorowego odprowadzania Sciek6w na terenie miasta Wloclawek.
Rodzaje oraz wysokodi cen i stawek opfat, kt6re obowiqzywai bqdq od kolejnego roku
przedstawia siQ nastqpujQco:

W rozliczeniach za dostarczona wode:

W rozliczeniach za odprowadzone icieki:

Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoju ipromocji Miasta, kt6ra
po rozpatrzeniu przedstawionego zagadnienia jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala ww.
projekt uchwaty. Tre56 opinii w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta przewodniczaca
Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Pozytywnie jednomy6lnie zaopiniowala projekt uchwaty takze Komisja Gospodarki Miejskiej
i ochrony Srodowiska, kt6ra r6wniei rozpatrywala ww. uchwalq. Tredi opinii w tej sprawie
przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

wobec braku zgloszeri w dyskusji przewodniczecy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poddal pod glosowanie przyjQcie projektu uchwalv.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnojci 21 czlonk6w Rady Miasta, za
podjqciem uchwaly wszyscy radni opowiedzieli siq jednomySlnie przy braku glos6w
przeciwnych oraz wstrzymujqcych siq.

Grupa odbiorc6w Przedmiot optaty Cena netto Cena z Vat

Wszyscy odbiorcy Dostarczanie wody 2,56 zl/m3 2,76 zl/m3

Grupa odbiorc6w Przedmiot oplaty Cena netto Cena z Vat

Wszyscy odbiorcy Odprowadzanie
Sciek6w

5,58 z/m3 6,O3 zl/m3
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Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady
poinformowaf, ii uchwala zostafa podieta
zaproponowanym brzmieniu.

Miasta radny Jarosfaw Chmielewski
przez Radq Miasta Wloclawek w

Uchwaia - zalqcznik nr 6 do protokotu.

Po zakoiczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad przewodniczqcy Rady
Miasta poinformowal radnych, 2e zarzqdza 15 minutowa przerwe w obradach.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.8
Projekt uchwaty w sprawie okre6lenia wysokosci stawek podatku od nieruchomoici wraz z
autopoprawke,

wprowadzenia do zagadnienia dokonata skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska
wyjasniaiqc, 2e w my6l ustawy o podatkach i oplatach lokalnych, g6rne granice stawex
kwotowych podatk6w iopiat lokalnych, obowiqzujqce w danym roku podatkowym ulegajq
corocznie zmianie na nastQpny rok podatkowy w stopniu odpowiadaiqcym wskalnikowi cen
towar6w i usfug konsumpcyjnych w okresie pierwszego potrocza roku, w kt6rym stawki
ulegaiq zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. wskaznik cen, o
kt6rym mowa w ustawie, ustala siq na podstawie komunikatu prezesa Gf6wnego Urzqdu
statystycznego ogloszonego w Dzienniku Urzqdowym Rzeczypospolitej polskiej ,'Monrtor
Polski" w terminie 20 dni po uptywie pierwszego p6lrocza. prezes Gl6wnego Urzqdu
statystycznego w komunikacie z dnia 15 lipca 2015 r. w sprawie wskainika cen towar6w i

usfug konsumpcyjnych w I p6troczu 2015 r. opublikowanym w Monitorze polskim, ogiosil, ii
wskainik cen towar6w i usiug konsumpcyjnych w I p6lroczu 2015 r. w stosunku do I p6lrocza
2014 r. wyni6sl 98,8 (spadek cen o 1,2 %). Minister wla5ciwy do spraw finansow
publicznych oglasza, w drodze obwieszczenia, w Dzienniku Urzqdowym Rzeczypospolitej
Polskiej "Monitor Polski", g6rne granice stawek kwotowych na kaidy rok podatkowy z
uwzglqdnieniem zasady okre5lonej w art. 20 ust. 1 ww. ustawy, zaokrqglajqc je w g6rq oo
pelnych groszy.

Minister Finans6w w obwieszczeniu z dnia 5 sierpnia 2015 r. oglosil g6rne granice stawex
kwotowych podatk6w i opfat lokalnych w 2016 r. Naleiy podkreslii, ie obecnie
obowiqzuiqca uchwafa Rady Miasta wloclawek w sprawie okreilenia wysoko(ci stawex
podatku od nieruchomoici funkcjonuje w obrocie prawnym jui od 1 stycznia 2013 r. Na
7016 r. proponowany jest wzrost (o 5%) tylko w przypadku stawek podatku oo
nieruchomoici dotyczqcych grunt6w zwiqzanych z prowadzeniem dzialalnoici gospodarczel
(tj. do kwoty o,82 zll i budynk6w zwiqzanych z prowadzeniem dzialalnoici gospodarczei (tj.
do kwoty 2L'67 zll, pozostale stawki podatku od nieruchomodci pozostanq bez zmian.
Naleiy zauwaiyi, ie w przypadku grunt6w zwiqzanych z prowadzeniem dziararnosci
gospodarczej g6rna granica stawki na 2016 r. wynosi O,g9 zl, za! w przypadku budynk6w
zwiezanych z prowadzeniem dzialalno6ci gospodarczej 96rna granica stawki na 2016 r.
wynosi 22,86 zl, a zatem proponowane na 2016 r. stawki stanowiE odpowiednio gz,r3% i

18



94,79 o/o g6rnych granic stawek kwotowych w 2016 r. Dokonano analizy wysoko6ci stawek
podatku od nieruchomo6ci dotyczacych grunt6w ibudynk6w zwiEzanych z prowadzeniem
dzialalnolci gospodarczej, obowiqzujqcych w 2015 r. w Pfocku, Toruniu, Bydgoszczy i

Inowroclawiu. Z powyiszego wynika, 2e we Wtocfawku w 2015 r. ww. stawki w 7
przypadkach na 8 byty zdecydowanie niisze ni2 w przedmiotowych miastach, za6 w jednym
przypadku stawki byly r6wne. Nawet proponowane na 2016 r. podniesienie stawek podatku
od nieruchomo5ci dotyczEcych grunt6w i budynk6w zwiqzanych z prowadzeniem
dziafalnoici gospodarczej, spowoduje, ie w 7 przypadkach na 8 bqdq one itak niisze od
stawek obowiazujQcych w 2015 r. w Ptocku, Toruniu, Bydgoszczy i Inowroctawiu.
W my6l ustawy o zwiqzkach zawodowych, zaloienia do projektu niniejszej uchwaly zostaiy
przekazane do Rady Powiatowej OP77,Zarzqdu Regionu NSZZ ,,Solidarnoir" oraz Zarzqdu
Regionu NSZZ ,,Solidarno6d 80", w celu przedstawienia stosownych opinii.
Spodziewany zysk do bud2etu miasta z tytuiu podjQcia uchwaly podnoszqcej stawki podatku
szacowany jest na kwotQ 2 mln. zf .

MajQc powy2sze na wzglqdzie, wysoce uzasadnione jest podjecie uchwaly, kt6ra okrejli
nowe stawki podatku, bowiem pozostawienie dotychczas obowiqzujqcych stawek podatku
od nieruchomoSci spowodowaioby negatywne skutki dla bud2etu gminy.
Ponadto jak poinformowata skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska w dalszym ciqgu
obowiqzywad bqdq ulgi i zwolnienia dla przedsiqbiorc6w, kt6rzy zainwestuia w istnieiEce
przedsiqbiorstwa lub zainwestujE w strefie wyznaczonej uchwafami powodujqc zwiekszenie
ilo6ci miejsc pracy.

Ooinie komisii stafvch Radv Miasta:

Projekt uchwaty rozpatrzyia Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska, kt6ra w
wyniku przeprowadzonej analizy podjqla negatywna opiniq o przedloionej uchwale. Opiniq
w tej sprawie Radzie Miasta przedstawil przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Ponadto ww. uchwala byfa r6wniei przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoyu r

Promocji Miasta, kt6ra po jej rozpatrzeniu tak2e podjqta negatywnq opiniq o uchwale. Z
opiniq zapoznala radnych Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

W dvskusii udzial wzieli:
Radny Krzysztof Kukucki odnoszqc sie do propozycji prezydenta Miasta skomentowal, ze
podnoszqc stawki podatku od budynk6w i gruntu dla os6b prowadzqcych dzialalnoii
gospodarczq lamie w ten spos6b obietnice wyborcze dane wloclawianom w kampanii
wyborczej. Ja podkre(lif radny obietnice wyborcze stanowiQ pewnego rodzaju umowq,
kt6rej realizacji oczekuje spoleczefistwo w ka2dym ze wskazanych punkt6w. Lamanre
danego slowa powoduje,2e na grunt miasta wprowadzane sq zle wzorce polityki wy2szego
szczebla, kt6re mogq prowadzii do wniosku,2e wloclawianie dali siq oszukai, a program
wyborczy prezentowany przez kandydata na prezydenta w kampanii wyborczej okazat siq
iluziq. Do chwili obecnej nie zwiqkszyia siq ilodi miejsc pracy, brak jest te2 nowycn
inwestor6w. Dla przypomnienia radny Krzysztof Kukucki zaprezentowat prezydentowi
Miasta jego ulotkq ulotkq wyborczq oraz przytoczyl obietnice i zapewnienia w niej zawarte w
tym tak2e dotyczEce obni,enia podatk6w lokalnych oraz innych danin na rzecz miasta.
Zdaniem radnego Krzysztofa Kukuckiego podatki powinny pozostai na obecnym poziomie



ustalonym w poprzedniej kadencji z wielu powod6w. Skoro jak stwierdzil radny brak jest
obecnej koalicji rzqdz4cej pomyslu na zwiqkszenie dochod6w do budietu miasta, to
powinna skorzystai ona z propozycji zgloszonych przez Klub radnych Sojuszu Lewicy
Demokratycznej zamiast zamykai je w szufladach. Tam wlaSnie znajduje siq projekt uchwaty
zlo2ony wiosnq br. do Przewodn iczqcego Rady Miasta majacy na celu zatrzymai migracjq
mieszkafic6w wtoclawka do podmiejskich okolic tym samym zwiqkszyi wpiywy budietowe
miasta, kt6ry nie doczekal siq do chwili obecnej wdroienia prac nad jego zalo2eniami.
Konkluduiqc swoiq wypowiedi radny Krzysztof Kukucki stwierdzil, ii w zaistniaiej sytuacji
Klub radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej nie poprze przedstawionej przez prezydenta
Miasta uchwaly w sprawie podniesienia podatk6w, gdy2 nie zgadza siq z jej zafo2eniamr, a
argumentacja na temat ich podniesienia jest nie do przyjqcia.
Na zakoiczenie swojej wypowiedzi radny Krzysztof Kukucki zapoznal radnych z pismem
Przewodniczqcej Rady oPZZ we wloclawku, skierowanym do prezydenta Miasta, krore
radny otrzymat do wiadomo5ci. w pi6mie tym powiatowa Rada opzz wyrazila negatywnE
opiniQ o ww. projekcie uchwalv.
Radny Dariusz wesolowski w swojej wypowiedzi takie zwr6cit uwage na obietnice zawarre
w programie Prezydenta Miasta na temat obni2ki podatk6w lokalnvch idanin na rzecz
miasta, o kt6rych m6wil radny Krzysztof Kukucki. Jak wynika z projektu uchwaly od
przyszlego roku o 5% wzrosty by we wfocfawku stawki podatku dla os6b prowadzqcycn
dzialalnoii gospodarczq. Oznacza to, ie stawki podatku za grunty z 7g gr. za m2 wzrosnq oo
82 gr. natomiast za budynki z 2o,64 zl. za m2 do 2r,67 zl. Zdaniem radnego Dariusza
wesolowskiego argumentacja prezydenta Miasta stanowiqca uzasadnienie do podniesienra
stawek podatku wskazuje na spadek cen jak r6wnie2 wysoko6i stawek podatku
obowiqzuiqcych w miastach oSciennych, w kt6rych podatki sq wyisze. Jak poinformowal
radny Dariusz Wesofowski w Toruniu, wskazane podatki znajduiq siq na takim samym
poziomie jak we wtoclawku i obowiqzywad bqdq tak2e w roku 2016, a zatem miasto Torui
nie wprowadzito w bud2ecie roku przyszrego podwyiki tego podatku. Radny Dariusz
wesofowski zwr6cil tak2e uwage na fakt dotyczqcy wierkoici stopy bezrobocia, kt6ra w
miastach odciennych jest duio mniejsza. Natomiast w mieicie wloclawek bezrobocie
ksztaltuje siq w wysokosci 16,93%. podnoszqc podatki przy tak niekorzystnym dra miasta
wskainiku nale2y wziqi pod uwagq, 2e moie to spowodowai wzrost liczby os6b
korzystajqcych z pomocy MoPR. Ponadto radny przytoczyl wypowiedzi prezvdenta Miasra z
kampanii wyborczej na temat podatk6w, rozwoju przedsiqbiorczoici oraz innych erementow
wptywaiqcych na rozw6j miasta. Radny zwr6cit tak2e uwagq, ie podatek, o kt6rvm mowa nie
byl podnoszony od stycznia 2013 roku. ponadto radny Dariusz wesofowski stwierdzil, 2e niejest sztuka pozyskiwanie 6rodk6w do bud2etu miasta poprzez siqganie do kieszeni
podatnik6w. w zwiqzku z tym radny wskazar prezydentowi miasta przykrady pozyskanra
oszczQdnosci, kt6re zrekompensowaryby spodziewany przez podniesienie podatk6w zysk w
kwocie 2 mln. zt. do budietu miasta. pan radny radzir, aby zrezygnowai np. z budowy uricy
Teligi bqdqcej drogq dojazdowq do miejskiej cieplowni, kt6rej rearizacja zostara przetoiona
na rok przyszly - jak przypomnial pan radny urica ta miala zostad wykonana przez MpEC z
wlasnych irodk6w. w sytuacji, w kt6rej sp6rkq stai na dotowanie wrocrawskiej koszyk6wki
do rozumiei naleiy, ie tak2e sta6 iq na budowq drogi dojazdowej do swojej siedziby. W
programie wyborczym prezydent deklarowal, ie ulegnie likwidacji sp6lka ,,Baza,,, kt6ra
prowadzi miejskie targowiska, hotel i restauraciq przy ul. Bojariczyka. Jak zasugerowal raony
moze warto wydzier2awii te obiekty prywatnym przedsiqbiorcom , ktorzy bqdq uiszczad



podatki do budietu miasta. Radny Dariusz Wesolowski wskazal r6wnie2 na oszczqdno5ci z

tytulu obni2enia wysokoici zarobk6w prezes6w sp6lek miejskich, o czym m6wil w kampanii
wyborczej Prezydent Miasta, radny zadeklarowal, ie w przypadku zmniejszenia pensji
prezesom sp6lek i braku w kasie miasta Srodk6w finansowych wystqpi z propozycjq uchwaly
o obni2eniu diet radnym.
Radny Janusz Dqbczyiski zabierajqc glos poinformowal, ie Klub radnych Prawa i

Sprawiedliwosci jest przeciwny projektowi uchwaty wniesionej pod obrady przez prezydenta

Miasta w sprawie podniesienia wysoko(ci stawek podatku od nieruchomojci dla os6b
prowadzqcych dzialalnosi gospodarczq zar6wno od gruntu jak iod budynk6w. Jak
poinformowal radny projekt uchwaly uzyskal negatywnQ opiniq Toru risko-Wlocfawskiego
Zarzqdu Regionu Zw. Zawodowego ,,Solidarno6i". Radny Janusz Dqbczyriski wyjadnil
ponadto, 2e przewidywany zysk z tytulu podniesienia ww. podatk6w w skali budietu miasra
jest niewielki, natomiast jego podniesienie bytoby ziym sygnalem wyslanym do
mieszka6c6w miasta i przedsiqbiorc6w. Dlatego prawo isprawiedliwoSi nie poprze projektu
uchwaly z czysto merytorycznych przeslanek, nie zaS politycznych, poniewai inflacja nie
osiqgngla poziomu, uprawniajqcego wladze wykonawczq do podniesienia stawek podatku.
Ponadto radny Janusz Dqbczyiski odni6sl siq r6wniei do argument6w wskazanych przez
Prezydenta nt. wysoko(ci podatku w miastach odciennych takich jak: Bydgoszcz, Toru6,
Plock czy te2 Inowroclaw. Jak skomentowal radny w ww. miastach bezrobocie jest na duzo
niZszym poziomie ni2 we Wloctawku, co wiaie siq z lepszym rozwojem gospodarczym.
Radna Olga Krut-Horonziak poruszyla sprawq dotyczqca podwy2szenia podatk6w, kt6ra
wedfug informacji przekazanej przez prezydenta Miasta opiniowana byla przez
Konsultacyjnq Radq Gospodarczq powolanq przez prezydenta Marka wojtkowskiego. Jaro
Przewodniczqca Komisji Budietu oczekiwala, ie opinia w tej sprawie zostanie przedstawiona
radnym podczas obrad komisji wraz z materialem analitycznym w oparciu, o kt6ry zostaia
wydana. Nale2y miei nadzieiq, ie przedstawiciele przedsiqbiorc6w takich jak Anwil, DGS,
Budizol czy tei uczelni wy2szych przed wydaniem swojej rekomendacji z pewno6ciq
dokonali analizy przedstawionej propozycji skutkuiEcej podniesieniem podatk6w dla
podmiot6w gospodarczych. ponadto jak stwierdzila pani radna zgodnie z Zarzqdzenrem
Prezydenta Miasta nr 76! z 12 czerwca ws 8 pkt 1 znajduje siq zapis, z kt6rego wynika, 2e z
kaidego posiedzenia Rady Gospodarczej sporzqdzany jest protok6l, organ ten posiaoa
ponadto kompetencje do wydawania opinii oraz pefnienia funkcji doradczej r6wniei w
zakresie rozwoju gospodarczego miasta a takie merytoryczne wspieranie dziaialno6ci
przedsiqbiorstw. w zwiEzku z tym, 2e czlonkiem Rady Gospodarczej jest radny Krzysztof
Grzqdziel dobrze byloby, aby poinformowal radnych, co powodowalo Konsultacyjnq Raoq
Gospodarczq do wydania opinii, kt6rej treici nikt nie zna, a kt6rQ postugiwal siq prezydent
Miasta w swojej argumentacji medialnej oraz na spotkaniu z Klubem radnych plS.

Pani radna poruszyla takie sprawq dotyczqcq uzasadnienia projektu uchwaly a scislej, tresci
dotyczqcej skutk6w nie podwy2szenia podatk6w dla budietu miasta, o jej wysokosci radni
zostali poinformowani dopiero na wyraine iqdanie przez Skarbnika Miasta.
Koiczac swoiq wypowiedi Pani radna stwierdzila, 2e oczekuje na przedstawienie przez
Prezydenta Miasta protokolu z posiedzenia Konsultacyjnej Rady Gospodarczej pelniqcej
waZne zadania dla rozwoju miasta.
Radny Krzysztof Kukucki w swojej wypowiedzi wyjasnil,2e w czasie sprawowania wlaozy
przez poprzedniq ekipq podatki byly r6wnie2 podwyiszane, lecz byty one ustalane na takim
poziomie, aby nie hamowaty rozwoju miasta, czyniono w6wczas wiele starari, by ich
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wysokoif oscylowaia na takim poziomie, aby nie stanowify one nadmiernego obciaienia dla
mieszkafc6w Wlocfawka w tym r6wnie2 dla lokalnych podmiot6w gospodarczych. Rada
Miasta podejmujqc uchwalq w sprawie wysoko(ci taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i

zbiorowe odprowadzanie iciek6w na terenie Miasto Wlociawek zaakceotowara
przedstawiona kalkulacjq element6w, kt6re maja wplyw na cenq jednostkowq w tym
przewidywany wzrost podatku od nieruchomosci o kwotq 167 tys. zi. A zatem to mieszkarlcy
miasta zaptaca za podwyikg obecnie proponowanq. Natomiast odnoszac siq do zapis6w
przedstawionej autopoprawki radny Krzysztof Kukucki uznal, ie jego zdaniem jest to
podatek karny przewidziany dla os6b, kt6re nie zdecydujq siq na wybudowanie budynku na
dzialce bgdqcej ich wlasno6ciq a zlokalizowanej w obszarze zrewitalizowanym. Raony
zaproponowal, aby zamiast podatk6w stosowad zachqty i ulgi podobne do tych, kt6re sq
dedykowane dla podmiot6w gospodarczych, inwestujqcych w strefie ekonomicznej we
Wfoctawku.
Radny Damian Chelminiak zapytal, ile miejsc pracy udaio siq stworzyi prezydentowi z

obiecywanych 300 rocznie. Radny stwierdzil, ii chciatby poznad stanowisko klubu po w
sytuacji jednomySlnego stanowiska klub6w sLD i pls przeciwnych uchwale, poniewai radni
tego ugrupowania przed tak wainymi gfosowaniami opr6cz jednej pani radnej sq nieobecnr
na sali obrad.
Radny Zbigniew Lewandowski stwierdzif, ii jego z daniem w obecnej sytuacji gospodarczej i

spotecznej w jakiej znalazlo siq miasto byfoby niewladciwym posuniqciem podniesienie
podatk6w od nieruchomo6ci i oplat lokalnych. podobny skutek dla bud2etu w wvsokojci 2
mln. zl. przyniesie poszukanie oszczqdnosci w przyszlorocznym budiecie jak 16wniei
uchwaiach zmieniaiqcych budiet w roku bieiqcym. Analizuiqc te dokumenty zauwaiyi
mo2na wiele przypadk6w niegospodarnosci - np. budowa budynku uM, kt6rego lokalizacja
jest przenoszona w ciqgu dw6ch miesiqcy w r6ine miejsca iwiadczy o tym, ie brak jest
naleiwego rozpoznania tego zagadnienia, - projekty d16g planowane do realizacji w roru
2016 sq nieokrellone lokalizacyjnie, a zatem moina przypusz czat., 2e dojdzie do podobnel
sytuacji jak w przypadku planowanego budynku UM, w minionych latach przeznaczono
niemafe irodki na projekty, kt6re nie doczekaly siq realizacji a dokumentacja spoczywa na
p6ikach urzqdu; - wiadukt przy Al. K. Wielkiego, o kt6rym radny wspominal uprzednio
podczas obrad sesyjnych, przy kt6rym zaprojektowano w dokumentacji technicznej,, przy
pofudniowym wiadukcie" wybudowanie 6cie2ki rowerowej jest kompletnym nonsensem,
usytuowany po przeciwnej stronie chodnik posiada odpowiedniq szerokoSd spelniaiqc przy
tym wszelkie wymogi, aby stanowil on r6wniei obok czq(ci pieszej takie czqsi bqdqcq
Scie2ka rowerowq. Podsumowuiqc swoiq wypowiedi radny Zbigniew Lewandowski poprosil,
aby podchodzqc do realizacji inwestycji miei na wzglqdzie jej stronq kapitalowq oraz
eksploatacyjnq. odnoszqc siq do zapowiadanej przez prezydenta budowy 40 km. icieiek
rowerowych radny zauwa2yf, ie naleiy podejsi do tego zagadnienia racjonalnie wpisuiqc srq
w potrzeby mieszkaric6w. Na zako6czenie swojego wystEpienia radny Zbignrew
Lewandowski zaapelowal by wiecej czasu poswiqcad na pracq merytorycznQ dotyczqcq
inwestycji izagadnieri z tym zwiazanych, kt6re sq realizowane w mieicie gdyi zbyt du2o
czasu poSwiqcane jest na promociq wiasnej osoby. Zdaniem radnego jest to rok duzej
promocji jednego festiwalu.
Radny stanislaw Krzemieniewski w swojej wypowiedzi odni6sl siq do glos6w w dyskusji
wyra20nych przez radnych z Klubu sLD ripostuiQc, i2 wla6nie z powodu wzrostu bezrobocra,
podniesienia podatk6w, likwidacji malych zaklad6w pracy ugrupowanie to ponioslo poraike



w ostatnich wyborach samorzAdowych. W zwiqzku z tym radny zapytal na jakie cele zostaly
spo2ytkowane irodki finansowe pozyskane w ten spos6b - byi moie na iluminacjq mostu
przez n. Wisfe czy piywajqcq scenQ, w sytuacji gdy jedyna szkola na osiedlu Zawijle nie
posiada odpowiedniego boiska sportowego.

Zamykajqc listq m6wc6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny jarosiaw
Chmielewski poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy wraz z autopoprawkq.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno6ci 20 czlonk6w Radv Miasta, za
podjeciem uchwaly opowiedzial siq 1 radny przy 18 glosach przeciwnych oraz l glosie
wstrzymujQcym sie.
W rezultacie dokonanego gfosowania przewodniczQcy Rady Miasta radny Jaroslaw
chmielewski poinformowal, ii uchwala w zaproponowanym brzmieniu nie zostala
podjQta przez Radq Miasta Wlocfawek.
Uchwafa - zalqcznik nr 7 do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaly w sprawie okre5lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o
nieruchomoiciach i obiektach budowlanych,, oraz ,,deklaracja na podatek od
nieruchomo6ci" wraz z autopoprawka,

Zagadnienie przedstawione zostato przez skarbnika Miasta paniE Janinq Radzikowskq,
kt6ra poinformowata, ie w my(l ustawy o podatkach i oplatach lokalnych, rada gminy
okreila, w drodze uchwaly, wzory formurarzy dotyczqce ,,informacji o nieruchomoiciach i

obiektach budowlanych" oraz ,,deklaracji na podatek od n ieruchomodci,,.
Z mocq obowiqzuiqcq od l stycznia 2016 r. dokonano nowerizacji ustawy o podatkach i

optatach lokalnych, wobec powy2szego, konieczne jest podiqcie uchwaiy okre{aiqcej wzory
formularzy maiqcych zastosowanie w podatku od nieruchomoici, kt6re beda adekwatne do
znowelizowanych zapis6w ustawy o podatkach ioplatach lokalnych. w przedmiotowych
formularzach znajdq siq informacje niezbqdne do wymiaru i poboru podatku od
nieruchomoici.

Projekt uchwaly rozpatrzyia oraz jednomyfrnie pozytywnie zaopiniowata Komisja
Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska. opiniq w tej sprawie Radzie Miasta przedstawrt
Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

wobec braku uwag oraz glos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski poddal pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnosci 1g czronk6w Rady Miasta, za
podjgciem uchwaly radni opowiedzieli siq iednomyslnie, gfos6w przeciwnych oraz
wstrzymujqcych sie nie stwierdzono.
wobec powyiszego Przewodniczecy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ii uchwala zostala podjqt a przez Rade Miasta Wlocfawek w
zaproponowanym brzmieniu,
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Uchwala - zalqcznik nr 8 do protokolu.

Ad. 10
Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia wzor6w formularzy: ,,informacja o gruntach" oraz
,,deklaracja na podatek rolny".

Jak wyja6nila Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska, zgodnie z ustawa z dnia 15
listopada 1984 r. o podatku rolnym rada gminy okreSla, w drodze uchwaly, wzory formularzy
tj.,,informacji o gruntach" i,,deklaracji na podatek rolny,,.
W art. 5 ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorzqdzie gminnym oraz
niekt6rych innych ustaw dokonano nowelizacji ustawy z dnia 15 listopada 19g4 r. o podatku
rolnym z mocq obowiqzujacE od l stycznia 2016 r.
A zatem konieczne jest podjqcie uchwaly okreilajqcej wzory formularzy majqcych
zastosowanie w podatku rolnym, kt6re bqdq adekwatne do znowelizowanych zapis6w
ustawy o podatku rolnym. w przedmiotowych formularzach znajdq siq dane niezbqdne oo
wymiaru i poboru podatku rolnego,

Projekt uchwaiy rozpatrzyla oraz jednomy6rnie pozytywnie zaopiniowara Komisja
Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska. opiniq w tej sprawie Radzie Miasta przedstawif
Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

wobec braku gtos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski
poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnosci 19 czronk6w Rady Miasta, za
podiqciem uchwaty radni opowiedzieli siq iednomy3lnie, glos6w przeciwnych oraz
wstrzymujqcych siq nie stwierdzono,
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ii uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta Wlocfawek w
zaproponowanym brzmieniu,

Uchwata - zaiqcznik nr 9 do protokoiu.

Ad.11
Projekt uchwaly w sprawie okreirenia wzor6w formurarzy: ,,informacja o rasach,, oraz
,,deklaracja na podatek leiny',.

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonata takie pani Janina Radzikowska skarbnik
Miasta informuiqc, i2 jak stanowi ustawa z dnia 30 paidziernika 2oo2 r. o podatku lednym
rada gminy okreSla, w drodze uchwary, wzory formurarzy,,informacji o rasach" i ,,dekraracji
na podatek ledny".
w art. 25 ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorzqdzie gminnym oraz
niekt6rych innych ustaw dokonano nowerizacji ustawy o podatku resnym z moca
obowiqzujqcq od l stycznia 2016 r.



Wobec powyiszego, konieczne jest podjecie uchwaty okre6lajqcej wzory formularzy
majqcych zastosowanie w podatku lesnym, kt6re bqdq adekwatne do znowelizowanvch
zapis6w ustawy o podatku lesnym. W przedmiotowych formularzach znajdq siq dane
niezbqdne do wymiaru i poboru podatku leinego.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta o proiekcie uchwalv:

Podczas obrad projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomyjlnie pozytywnie zaopiniowara
Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska. opiniq w tej sprawie Radzie Miasta
przedstawif Przewodnicz4cy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Wobec braku gfos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw chmielewski
poddat pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno3ci 19 czlonkriw Rady Miasta, za
podiqciem uchwaly radni opowiedzieli siq iednomySlnie, glos6w przeciwnych oraz
wstrzymujqcych siq nie stwierdzono.
wobec powyiszego PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski
poinformowal, ii uchwafa zostala podjQta przez Rade Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik nr 10 do protokotu.

Ad.12
Projekt uchwafy w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od irodkriw
transportowych.

Przedmiotowy projekt uchwaiy przedstawila skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska
wyja5niajqc, 2e postanowienia ustawy o samorzqdzie gminnym przewidujq, 2e, do wylQczneJ
wlaiciwo6ci rady gminy naleiy podejmowanie uchwal w sprawach podatk6w i opiat w
granicach okreslonych w odrqbnych ustawach. ustawa z dnia 12 stycznia 1991 roku o
podatkach i oplatach lokalnych nie ustala wysokodci konkretnych stawek podatku od
Srodk6w transportowych, stqd tei Rada Miasta wtocrawek okrefla wysokoii stawek
podatkowych, jakie maiq byi stosowane na obszarze Gminy Miast wloctawek. podatek oo
Srodk6w transportowych nie moie jednak przekroczyi okresronych przez ustawq
maksymalnych stawek ustalonych dra poszczeg6rnych rodzaj6w pojazd6w. G6rne granice
stawek kwotowych okre5la Minister wlasciwy do spraw finans6w publicznych * droo."
obwieszczenia. stawki te ulegaiq corocznie zmianie na nastepny rok podatkowy w stopnru
odpowiadaiQcym wskainikowi cen towar6w i ustug konsumpcyjnych w okresie rp6trocza
roku, w kt6rym stawki ulegaiE zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roxu
poprzedniego. Prezes Gi6wnego urzqdu statystycznego w komunikacie z dnia 15 lioca 2015r' w sprawie wskainika cen towar6w i usiug konsumpcyjnych w I p6troczu 2015 r.
opublikowanym w Monitorze porskim z dnia 24 ripca 2or5 r., poz.640, ogfosit, i2 wskainik
cen towar6w i uslug konsumpcyjnych w I p6lroczu 2015 r. w stosunku do lp6frocza 2014 r.
wyni6sl 98,8 (spadek cen o t,2 %1. Aktualnie obowiqzuiqca uchwala zostata podiQta 29
paidziernika 2012 roku iweszfa w iycie z dniem l stycznia 2013 roku. Niniejsza r.tr.r"
przy okreSlaniu tych samych stawek podatkowych otrzymuje nowe brzmienie dotvczace



poszczeg6lnych rodzaj6w przedmiot6w opodatkowania zgodnie z obowiazujaca ustawE. W
mysl z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 23 maja 1991 r. o zwiqzkach zawodowych, zaloienia do
projektu niniejszej uchwaly zostaty przekazane do Rady powiatowej O7ZZ, ZarzEdu Regionu
NSZZ ,,SolidarnoS(' oraz Zarzqdu Regionu NSZZ ,,Solidarnoii 80,,, w celu przedstawienia
stosownej opinii. Majqc powyisze na wzglqdzie, uzasadnionym jest podjqcie uchwary
uwzglqdniajqc przedmiot zmiany rodzaj6w opodatkowania,

Opinie Komisii stafvch Radv Miasta o proiekcie uchwalv:

Projekt uchwaty byi przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoju ipromocji Miasta, krora
po jej rozpatrzeniu pozytywnie zaopiniowala zaproponowane zmiany. w imieniu Komisji
opinie w tej sprawie przedstawita Przewodniczqca Komisji Radna olga Krut-Horonziak.

Z pozytywnq opiniE dotyczaca ww. projektu uchwaly zapoznal r6wnie2 radnych
Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska radnv Dariusz Jaworski.

w zwiqzku z brakiem uwag i zapytarl na temat ww. projektu uchwaty przewodniczqcy Rady
Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poddat pod glosowanie przyjgcie uchwaly.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnosci 19 radnych za podiqciem uchwary
radni opowiedzieli sig jednomy5rnie, przy braku grosriw przeciwnych oraz wstrzymuiqcych
sie.
wobec powyiszego przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ie uchwafa zostafa podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik nr 11 do protokotu.

Ad.13
Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi
dzialalno66 Prezydenta Miasta Wlocfawek.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmierewski poinformowar, 2e skaree na

-

Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska w zwiqiku z tym poprosii przewodn iczqcego
Komisji radnego Dariusza Jaworskiego o przedstawienie stanowiska oraz opinii Komisji w
sprawie uchwaly dotyczqcej przedmiotowego zagadnienia.

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska radny Dariusz
Jaworski zapoznal radnych ze stanowiskiem wypracowanym przez cztonk6w Komisji
informuiqc, i2 stosownie do s 86 ust. 1 pkt 3 statutu Miasta wioclawek, Komisja Gospodarki
Miejskiej i ochrony Srodowiska Rady Miasta wloclawek podczas posiedzenia w dniu 9
listopada 2015 roku rozpatrzyta skargq zioionq przez pana 

-.

dnia 29 maja 2015 r. na dziararnosd prezydenta tvtiasta wtoctiwek w zwiqzku z
niewskazaniem os6b winnych wszczqcia procedury zwiazanej z oplatq adiacenckA z tvturu
wzrostu wartosci nieruchomoici zrokarizowanej przy ur. I we wtoctiwku. W



posiedzeniu Komisji uczestniczyla strona skarieca. po zapoznaniu siq ze zgromadzonym
materialem w przedmiotowej sprawie oraz wysluchaniu strony skar2qcej, Komisja stwierdza,
co nastQpuje:
Na kaidym etapie postQpowa6 ad min istracyjnych strona otrzymywala rzeczowe oraz
wyczerpujqce informacje dotyczqce kwestii zwiqzanych z prowadzonymi postepowaniamr.
Strona posiadala wiedzq o bie2qcym toku realizowanej sprawy oraz o jej prowadzqcym, co
znalazlo swoje potwierdzenie w pismie prn. E z dnia 11.04.2013
roku, skierowanym do Dyrektora wydziafu Gospodarki Mieniem Komunalnym Urzqou
Miasta wloclawek. zatem zarzuty strony skariqcej dotyczqce braku wiedzy o osobach
prowadzqcych przedmiotowq sprawQ na r62nych jej etapach nie znajduiq uzasadnienia, gdy2
korespondencja prowadzona byta zgodnie z Rozporzqdzeniem prezesa Rady Ministr6w z
dnia 18 stycznia 2011 roku w sprawie instrukcji kancelaryjnei, iednolitych rzeczowych
wykaz6w akt oraz instrukcji w sprawie organizacji i zakresu dzialania archiw6w zakladowycn,
co pozwalalo na identyfikacjq prowadzqcego merytorycznie danq sprawq, kt6ry w
szczeg6lnoSci odpowiedzialny byf za przygotowanie projekt6w pism w sprawie, dbanre o
terminowoii zalatwienia sprawy oraz kompletowanie akt sprawy.
w prowadzonych postqpowaniach strona otrzymywala r6wnie2 decyzje admin istracyjne,
wydawane przez osoby do tego uprawnione, kt6re zawierary podpis z podaniem imienia i

nazwiska oraz stanowiska sluibowego osoby upowa2nionej do ich wydania. Zgodnre,
bowiem z wyrokiem Naczelnego sQdu Ad ministracyjnego w Warszawie z dnia 3 marca 20r.5
r. sygn. akt I GsK 2438/13 (publ. Lex nr 1710135) podpis jest gwarancjq tego, ie decyzJa
pochodzi rzeczywi(cie od odpowiedniego iwladciwego organu. Natomiast brak wskazanych
element6w jest ra2qcym naruszeniem prawa procesowego. Fakt otrzymywania podpisanych
decyzji ad min istracyjnych potwierdzil tak2e skariqcy podczas posiedzenia Komisji
Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska w dniu 9 listopada 2015 r.
Zgodnie ze stanem faktycznym korespondencja prowadzona w toku postqpowan
sporzQdzana byla w oparciu o wyiej wskazane zasady, co pozwalalo na identyfikaciQ os6b
prowadzqcych postqpowania na kaidym ich etapie, a zatem nie wystapiry okoricznoici oo
ponownego ich wskazywania.
Wobec powy2szego Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska stwierdza, i2 zarzurv
poonoszone przez stronQ skar2qcq nie znajduiq uzasadnienia, tym samym Komisja uznaje
skargq za bezzasadnq.

Opinie komisii stalvch Radv Miasta o proiekcie uchwafv.

Po zapoznaniu radnych ze stanowiskiem Komisji, radny Dariusz Jaworski przewodniczqcy
Komisji zapoznaf radnych z opinia wypracowana przez Komisjq Gospodarki Miejskiel i
ochrony srodowiska w sprawie skargi zro2onej na prezydenta Miasta informuiqc, ii
czlonkowie Komisji jednomy3rnie pozytywnie zaopiniowari projekt uchwafy uznajqcy skargq
za bezzasadnq z przvczyn okreslonych w przedstawionym uprzednio stanowisku podjqtym
przez Komisjq.

Przed otwarcie. dyrlg:jj_pr*9!nE!g!y Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
po.informowal, l" pun I zost;t prawidfowo powiadomiony o obradacn
dzisiejszej sesji Rady Miasta, podczas ktorych rozpatrywana bqdzie zloiona przez niego
skarga na dzialalnojd prezydenta Miasta, lecz na obrady nie przybyt.
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adiacenckiej ustalonej przez Urzqd w wyniku wydanej decyzji dla nieruchomo6ci, kt6rej
wtaicicielem jest pan 

-. 

oprata adiacencka zostara nariczona z tytufu
wzrostu wartoici nieruchomodci, kt6rej strona skariqca byla wsp6twla6cicielem w zwiqzku z
wybudowaniem urzqdzei infrastruktury technicznej a mianowicie budowq sieci kanalizacji
sanitarnej * uticy f od decyzji strona skarzQca wniosfa odwotanie oo
samorzqdowego Kolegium odwolawczego, kt6re uznato, ie w dniu stworzenia warunkow
przyfEczenia nieruchomodci do sieci kanalizacyjnej tj. 29 listopada 2010 roku pan I
I nie byl wta(cicielem nieruchomosci przy ut. b, gdyz nabyl ja w dniu

W dvskusii udzial wzieli:
Radny Zbigniew Lewandowski przedstawit osobq pana

informujec, ie zainteresowala go ta sprawa, pomimo, i2 nie jest czlonkiem Komisji, kt6ra 1q
rozpatrywata. W zwiqzku z tym radny wyja6nil, 2e zapoznal siq szczeg6lowo z dokumentami
4otyczacymi caloSci zagadnienia ijego zdaniem skarga ztoiona przez pana I

- 

jest zasadna. Zdaniem radnego naleiy wla5nie w tym przypadku pokazai
tfo i spos6b, w jaki Urzqd traktuje obywatela. Radny przytoczyl genezQ powstania konfliktu,
kt6ry miaf sw6j poczqtek w roku, 2012 kiedy to strona skarzqca nie wniosla optary

20 grudnia 201Q roku. Jak stwierdzito Samorzqdowe Kolegium odwotawcze oznacza to, ie
P.n E nie byl stronQ w postepowaniu o ustalenie oplaty adiacenckrel.
wobec powyiszego ostatecznie postepowanie administracyjne zakoriczylo siq wydaniem

wynika, ie strona skariqca nie ma prawa roscid pretensji do Urzqdu, pomimo, ie organ ten
przez 2lata niestuszne prowadzil sprawy przeciwko p"nu E.

uniewainiaiqcej decyzji przez samorzqdowe Kolegium odwofawcze we wloctawru
dotyczqcej ustalenia oplaty adiacenckiej dla pana f, tym samym
na podstawie odrqbnej decyzji wszczqte uprzednio prr", Ur.qdlortqpo*iiii egzekucylne
wobec strony skariqcej zostafo umorzone w drodze postanowienia.
Jak wyjainil radny Zbigniew Lewandowski wobec zaistniafej sytuacji, kt6ra spotkala pana

- 

ze strony Urzqdu oczekiwar on, 2e zostanie przeproszony.
stwierdzil, ie w piSmie otrzymanym od pana prezydenta Marka wojtkowskiego - prezydent
ubolewa nad zaistnialq sytuaciq, lecz z przygotowanych przez urzqdnik6w dokument6w

l.n . 

r.d.ny poinformowat, ie rozumie stanowisko xoris.ii e-rpoG*iut iqrt,"lftIliony
:lgggyErgft0ra rozpatrywala skargq w granicach okre5lonych jej trescia. w skardze pan

- 

2qdat od Pana prezydenta wskazania os6b winnvch za
spowodowanie zaistniatego zdarzenia. w takim rozumieniu nie jest zadaniem Komisji, anl
te2 Prezydenta wskazywanie os6b winnych za zte przeprowadzenie caroSci sprawy. Niemnrej
jednak jak stwierdzil Pan radny oceniaiac calosi postqpowania przez pryzmat kompetencji
urzqdnik6w oraz ich determinacji w utrzymywaniu bfqdnych decyzji radny uwaia, ie skarga
jest zasadna a stronie skariqcej naleiy siq szacunek. Dlatego tei pan Zbigniew Lewandowski
w imieniu wtasnym, jako radny przeprosif z m6wnicy p.n. I a
przykro6i iniedogodno3ci, kt6re go spotkaty.
Przewodniczqcy Rady_!!E!!elg4!rlilg{glv Chmielewski poinformowat, ie kitkakrornre
spotykal sie z panem 

- 

w sprawie zloionej skargi, w kt6rej wnosil
opersona|newskazanieos6bwinnychsytuacji,kt6raspotka|aeanaf.eo
ana|iziedokument6Worazporozmowachprzeprowadzony.h,R.n"if'
sprawie a takie po zapoznaniu siq z wyja6nieniami zloionymi przez rJrzqd Miasta naleialooy
przyctry.!i!jis jg!!qnowiska przedstawionego przez Komisiq Gospodarki Miejskiej iochrony.ptn I posiadal informacje na temat personarnej odpowiedziarnoSci

28



urzqdnik6w biorqcych udzial w sprawie - co wskazal Urzqd Miasta, poniewai w
korespondencji skierowanej do Urzqdu p.n I wskazywai osoby
zajmujace siq jego sprawq i w imieniu Prezydenta Miasta wydaiy decyzje admin istracyjne.
Jak podkreSlil Przewodniczqcy Rady - tak2e w imieniu wfasnym jak rdwniei Urzqdu w
obecnoici Dyrektor Biura Rady Miasta Mafgorzaty Feliniak r6wnie2 przeprosil pana

- 

za sytuacjq, kt6ra nie powinna sie nagdy wydarzyi, w czym
popiera zdanie radnego Zbigniewa Lewandowskiego. przewodniczqcy Rady Miasta dodal
takie, 2e zar6wno wladza uchwafodawcza jak iurzqdnicy powinni umief przeprosii oraz
przyznai siq do btqdu, je2eli zostat on popelniony.

Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji na ww. temat przewodniczqcy Rady Miasta radny
Jaroslaw Chmielewski poddat pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnych za podiqciem u€hwaly
opowiedzialo siQ 18 radnych przy braku glos6w przeciwnych oraz l glosie wstrzymuiqcych
siQ.

wobec powyiszeto Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski
poinformowal, ie uchwala zostafa podiqta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala - zafqcznik nr 12 do protokotu.

Ad. 14
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych probrem6w Miasra,
takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Damian
Chelminiak, radna Agnieszka Chmielewska, radny Jarosiaw Chmielewski, radnv Janusz
Dgbczyriski, radna Mariola Gawtowska, radna olga Krut-Horonziak, kt6ra opr6cz interpelacji
odczyta|awniosekwsprawienieruchomo5cizloka|izowanejp,.yul.fkto,y
zostaf przekazany Prezydentowi Miasta przez Komisiq Bud2etu, Rozwoju i promocli Miar.",
radny Jarosiaw Hupato, radny J6zef Mazierski oraz radny Tomasz Nagala.
Interpelacje powinny zostai zfo2one przez radnych w formie pisemnej przewod niczqcemu
Rady Miasta, kt6ry niezwtocznie przeka2e je adresatowi.
odpowiedzi na zgfoszone interperacje - przewodn iczqcem u Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli prezydent Miasta lub wlajciwe rzeczowo upowa2nione
osoby w terminie 21 dni.
Interpelacje zgfoszone przez radnych oraz udzierone odpowiedzi umieszczone zostana w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postQpowania w powyiszej sprawie reguluje S 56 Statutu Miasta Wloctawek.

Ad. 15
Informacje i komunikaty.
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W tym punkcie porzEdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
przypomnial radnym o zlo2eniu usprawiedliwiei w zwiqzku z nieobecnosciami na
posiedzen iach komisji lub sesjach.

Ad. 15

Zamkniqcie obrad Xlll sesji Rady Miasta Wloclawek.

Po zakoriczeniu bloku informacyjnego przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
chmielewski podziqkowal wszystkim za udzial w obradach, a nastQpnie stwierdzil, ie wobec
wyczerpania porzqdku posiedzenia zamyka obrady Xlll sesji Rady Miasta Wlocfawek.

Zakoiczen ie obrad godz. 131s

OBRADOM PRZEWODNICZYT

JAROSTAW CHMIETEWSKI

PRZEWODNTCZACY

RADY MIASTA WIOCTAWEK

AkceDtacia protokolu orzez Sekretarzv obrad Xlllsesii Radv Miasta

Radna Agnieszka Chmielewska

Radny Piotr Czarnecki

Zalaczniki;

1. Lista radnych obecnych na obradach Xlll sesji Rady Miasta Wloclawek
2. Lista os6b uczestniczQcych w Xlll sesji Rady Miasta Wloclawek.
3. Uchwala Nr Xllr/103/2015 Rady Miasta wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w

zmieniaiaca uchwafq w sprawie podziaiu Srodk6w pafstwowego Funduszu

30



Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na

realizacjq w 2015 roku zada6 na rzecz os6b niepelnosprawnych.
4. Uchwala Nr Xlll/104/2015 Rady Miasta Wlociawek z dnia 30 listopada 2015r. w

sprawie uchwalenia Rocznego Programu wsp6tpracy Gminy Miasto Wloctawek z

organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici po2ytku publicznego io
wolontariacie, na rok 2016.

5. Uchwaia Nr Xlll/105/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie zatwierdzenia ,,Taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe
odprowadzanie iciek6w na terenie Gminy Miasto Wloctawek".

5. Uchwala Nr Xlll/106/2015 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie okre6lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o n ieruchomoiciach i obiektach
budowlanych" oraz ,,deklaracja na podatek od nieruchomo6ci".

7. Uchwala Nr Xlll/107/ 2015 Rady Miasta Wfocfawek z dnia 30 listopada 2015 roku w
sprawie okreslenia wzor6w formularzy: ,,informacja o gruntach" oraz ,,deklaracja na
podatek rolny".

8. Uchwala Nr Xlll/108/2015 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie okre5lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o lasach" oraz ,,deklaracja na
podatek le6nv".

9. Uchwala Nr Xlll/109/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie okreSlenia wysokoSci stawek podatku od Srodk6w transportowych.

10. Uchwala Nr Xlll/110/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie rozpatrzenia skargi Pana M.G. na dziafalnoid Prezydenta Miasta Wfoclawek.

11. Uchwala Nr Xlll/nI/zll5 Rady Miasta Wloctawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie przyjqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzeciego centrum
powiadamiania ratunkowego we Wloclawku.

Protok6l soorzadzila:
Jolenta Skladanowska
8RM


